
P R O T O K Ó Ł   NR  XXX/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 1 grudnia 2017 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1400 z przerwą 15-minutową w godz. 1455– 1510 i trwało 

do godz. 1540. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny: 

Paweł Lorens - usprawiedliwiony. 

 

W sesji uczestniczyli: 

      - Jan Omachel 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Teresa Rygiel 

      - Dyrektorzy szkół 
 

(listy obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy, 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. 

6. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz ustalenia stawki 

takiej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie zabytku 

wpisanego do rejestru zabytków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2017 rok. 

12. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

13. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1 

 Rozpoczynając XXX w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych oraz wszystkich 

obecnych na posiedzeniu. 
 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby:  

 

1) po pkt 11 proponowanego porządku obrad wprowadzić punkt 12 w brzmieniu:  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych dla 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Rzeszowie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w związku ze zmianą nazwy Agencji Nieruchomości 

Rolnych na Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa zachodzi potrzeba przyjęcia nowych wzorów 

formularzy deklaracji podatkowych. Wytłumaczył, że dotychczas obowiązujące deklaracje 

zostaną zastąpione wzorami, jakie zostały przedłożone przez Krajowy Ośrodek Wsparcia 

Rolnictwa, celem ich przyjęcia w formie uchwały Rady. 

 

2) punkty 12-13 proponowanego porządku obrad realizować odpowiednio jako punkty 13-14. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego 

przez Wójta Gminy tj.: wprowadzenia pkt 12 w brzmieniu: 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych dla 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Rzeszowie. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych,  

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXX Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
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Ad. 4 

 Przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXIX/2017 z XXIX sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 27 października 2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady 

Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła  

PROTOKÓŁ NR XXIX/2017 z dnia 27 października 2017 r. 

 

Ad. 5 

Rada przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu „Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017”. 

 

Prowadzący obrady Antoni Dębiec oddał głos Marcie Such, która przedstawiła obszerną 

informację o pracy Publicznej Szkoły Podstawowej w roku szkolnym 2016/2017. 

 

Na salę obrad przybył radny Piotr Kasperkowicz. Od tej pory w sesji uczestniczyło  

14 radnych. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec oddał głos Markowi Aftanasowi, który  

w szczegółach omówił sprawozdanie z pracy Publicznego Gimnazjum za rok szkolny 

2016/2017. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację z działalności Samorządowego 

Przedszkola w roku szkolnym 2016/2017. 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu odnośnie przedstawionych informacji.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Dyrektorom za udzielone przez nich 

informacje. 

 

Ad. 6 

 Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostały 

zrealizowane następujące zadania: 

1) została zakończona przebudowa ulicy Grunwaldzkiej. Zadanie zostało rozliczone  

z Urzędem Wojewódzkim terminowo tj. do końca listopada. 

2) zostały podpisane umowy na wykonanie oświetlenia ulicznego, które swym zakresem 

obejmą prace w centrum Krościenka Wyżnego oraz ścieżkę pieszo-rowerową  

w Pustynach. 

3) rozstrzygnięto postępowanie na przebudowę drogi wewnętrznej przy ulicy Księżej  

w Pustynach. Zadanie zostanie zrealizowane jeszcze w roku bieżącym, o ile pozwolą na to 

warunki atmosferyczne. 
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4) trwają prace dotyczące zakręgowania rowu od ulicy Grunwaldzkiej do ulicy Kasztanowej. 

5) została podpisana umowa na wywóz i utylizację odpadów z firmą Remondis z Krosna. 

Stąd też w porządku dzisiejszej sesji temat dotyczący stawki od tych odpadów związany 

miedzy innymi z tym przetargiem. 

6) trwają prace przy budynku użyteczności publicznej w Pustynach. Według zapewnień 

wykonawców harmonogram na ten rok zostanie wykonany i rozliczony. 

7) bieżącą działalność Urzędu w okresie międzysesyjnym regulowały wydawane zarządzenia. 

W tym miejscu Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych 

zarządzeniach w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 31 października 2017 r. do 

dnia 21 listopada 2017 r. (informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o doprecyzowanie 

zadania dotyczącego kręgowania rowu pomiędzy ulicą Grunwaldzką a Kasztanową. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, iż chodzi o zakręgowanie odcinka od ulicy 

Grunwaldzkiej w stronę przepompowni. Wyjaśnił, że wspomniany odcinek obejmujący rów 

został przejęty na własność gminy na mocy aktu notarialnego. Odnotował, iż to mieszkańcy 

optowali za takim rozwiązaniem, a podstawowym warunkiem przekazania tego odcinka 

stanowiącego współwłasność kilkunastu osób było wykonanie prac, które są obecnie  

w trakcie realizacji. 
 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o informację w zakresie ZARZĄDZENIA 

NR IV/ 400 /2017 w sprawie wyrażenia zgody na organizację dodatkowych zajęć lekcyjnych 

z języka polskiego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż w porozumieniu i na podstawie złożonego 

przez dyrektora Szkoły Podstawowej wniosku wyrażono zgodę na zorganizowanie 

dodatkowych zajęć lekcyjnych z języka polskiego w wymiarze 2 godzin tygodniowo 

dla ucznia, który uprzednio realizował obowiązek szkolny za granicą. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 7 

Następnie rozpatrzono projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zawiera 

upoważnienie do określenia, w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych. Objaśnił, iż projekt uchwały i proponowane górne stawki w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych dotyczą właścicieli nieruchomości, którzy nie mają 

obowiązku ponoszenia opłat na rzecz gminy. Wytłumaczył, iż te właśnie osoby zobowiązane 

są do podpisania umowy z podmiotem posiadającym wpis do rejestru działalności 

regulowanej na terenie gminy w zakresie odbierania odpadów komunalnych. Zaakcentował, 

iż w związku z tym zachodzi potrzeba określenia stawek maksymalnych, celem ograniczenia 
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niekontrolowanego wzrostu cen za usługę odbioru odpadów oraz nieczystości płynnych 

powyżej kwot jakie zostaną przyjęte niniejszą uchwałą. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 30 listopada br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 227 /2017  

w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Wytłumaczył, że ceny przeprowadzonego przetargu na odbiór odpadów komunalnych rzutują 

na całość realizacji zadania w 2018 roku, a w konsekwencji powodują podwyższenie stawki 

opłaty za odpady na poziomie 9 zł miesięcznie od mieszkańca, celem pokrycia kosztów 

zadania. W dalszej części uzasadnienia Wójt przedstawił szczegółowe wyliczenie 

bezpośrednio rzutujące na wzrost stawki z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Wytłumaczył, że na stan obecny z około 5 600 mieszkańców gminy, deklarację z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami złożyło około 4500 mieszkańców. Objaśnił,  

iż rozbieżność rzędu 20 % wynika z faktu przebywania mieszkańców poza granicami gminy, 

co związane jest między innymi z pobieraniem nauki, pracą zawodowa lub zagranicznym 

wyjazdem. Zaakcentował, że w chwili obecnej spływają jeszcze deklaracje, które stanowią 

wynik rozbieżności pomiędzy ewidencją deklaracji a zameldowaniem na nieruchomościach. 

Podkreślił, że koszt sfinansowania sytemu gospodarowania odpadami w 2018 roku to kwota 

rzędu około 583 tys. zł. Przedstawiając strukturę wydatków roku przyszłego na sfinansowanie 

sytemu objaśnił, że 306 tys. zł. potrzeba na zapewnienie odbioru odpadów, z czego kwota  

119 tys. zł. dotyczy odbiór odpadów zmieszanych i biodegradowalnych, a 187 tys. odbioru 

wszystkich innych frakcji odpadów segregowanych. Zaznaczył, że kwoty te wynikają  

z ogłoszonego przetargu. Uzupełnił, że do tego należy doliczyć kwotę utylizacji odpadów, 

wynikającą z podpisanego porozumienia z gminą Krosno, która wyniesie około 211 tys. zł., 

płatną w 12 równych ratach, z rozliczeniem kwot na koniec roku oraz koszty administracyjne 

systemu obejmujące pracę pracownika, zakup oprogramowania i materiałów biurowych rzędu 

poziomu roku obecnego tj. 66 tys. zł. Odnosząc się do strony dochodowej i symulacji wpływu 

przy założeniu stawki 9 zł pomnożonej przez liczbę mieszkańców (4500) i 12 miesięcy 

poinformował, że przewidywana kwota wpływu do budżetu w 2018 roku to kwota rzędu 

około 484 tys. zł. W związku z tym wyliczył, że w zbilansowaniu systemu gospodarowania 
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odpadami w 2018 roku brakuje około 100 tys. zł., co przy stawce 10 zł od mieszkańca 

faktycznie zapewnia zbilansowanie dochodów z wydatkami. Jednocześnie wyraził 

przekonanie, że uda się poczynić pewne oszczędności w 2018 roku, bowiem wnioskowanie  

o podwyższenie opłaty do 10 zł na mieszkańca byłoby zbyt wygórowane. Dopowiedział, że  

w cenę odbioru odpadów wliczone jest dostarczenie przez firmę worków na odpady 

segregowane. Uzupełnił, że w worki czarne na odpady zmieszane mieszkańcy będą 

zaopatrywać się we własnym zakresie. Następnie przedstawił informację o kształtowaniu się 

wysokości opłat z tytułu gospodarowania odpadami w gminach sąsiednich, gdzie  

w przyszłym roku planuje się podwyżki rzędu 2-3 zł w stosunku do dotychczasowych opłat. 

Podsumowując potwierdził, że proponowana podwyżka między innymi wynika z bardzo 

wysokich cen za tonę odbioru i zagospodarowania odpadów oraz braku konkurencyjności  

w postępowaniach przetargowych, w których w przeważającej większości startuje  

i ofertę składa jeden wykonawca. Wobec powyższego poddał pod dyskusję zaproponowaną 

kwotę 9 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

Równocześnie zaznaczył, ze podczas prac Komisji poddano także dokładnej analizie 

tonażowe ilości powstających odpadów, które jak wynika bezpośrednio rzutują na odpłatność. 

Uzupełnił, że proponowana stawka 9 zł. w obecnej chwili stanowi konieczność zapewnienia 

sfinansowania gminnego systemu gospodarki odpadami w 2018 roku. 

 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek poruszył kwestię odpadów biodegradowalnych, 

które w ogromnych ilościach wywożone są z gminy do miasta. Jednocześnie poddał analizie 

praktykę stosowaną w innych gminach, gdzie zakupuje się kompostowniki dla mieszkańców. 

Zauważył, że w świetle obecnie obowiązującego prawa w zasadzie nie ma też możliwości 

ustawienia kompostownika na działkach 6 arowych. Jednocześnie zasugerował 

przedyskutowanie tematu na konwencie wójtów i przekazanie wniosków do środowisk 

zajmujących się tworzeniem prawa, bo jak zaznaczył w innym przypadku przy ciepłych  

i wilgotnych latach będziemy borykać się z problemem setek ton trawy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel na potwierdzenie słów przedmówcy przytoczył jako przykład 

ceny jednostkowe odpadów komunalnych. Poinformował, że cena tony odpadów zielonych 

(biodegradowalnych) to koszt 382 zł. netto, a pozostałych frakcji odpadów to koszt około  

161 zł. netto. Zaakcentował, aby zdać sobie z tego sprawę, bowiem kwoty te mówią same  

za siebie. Wobec powyższego zaapelował o propagowanie kompostowania odpadów 

zielonych. Nadmienił, że po półroczu zostanie przygotowany bilans, który ukaże układ 

poszczególnych frakcji odpadów. 

 

Radny Eugeniusz Such dopytał o planowany termin budowy Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w chwili obecnej złożony wniosek podlega 

ocenie, a kwestia ewentualnego udzielenia dofinansowania winna się rozstrzygnąć w ciągu 

bieżącego miesiąca. 

 

Radny Marek Filar wysunął propozycję, aby to mieszkańcy w deklaracji zobowiązali się bądź 

to do posiadania kompostownika, bądź do oddawania odpadów zielonych. Zaznaczył,  
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że gdyby zróżnicować w tej kwestii opłatę wówczas na pewno byłoby mniej odpadów 

zielonych, bowiem obecnie płacimy za wszystkich, także za te osoby, które odpady zielone 

kompostują. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopowiedział, że podobna sytuacja jest z popiołem. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 228 /2017  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz ustalenia stawki takiej opłaty (uchwała 

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie pełnej informacji w tym 

zakresie do wiadomości publicznej, celem skalkulowania kosztów dotyczących podwyższenia 

opłaty z tytułu gospodarowania odpadami w gminie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz. 1355– 1410. 

 

Ad. 9 

Po wznowieniu obrad rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, iż zgodnie z obowiązującą uchwałą diety dla sołtysów stanowią procentową 

stawkę najniższego miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego pracowników 

samorządowych w pierwszej kategorii zaszeregowania, a ich wysokość to odpowiednio  

50 oraz 60 % kwoty. Jednocześnie poinformował, że z dniem 1 stycznia 2018 r. minimalny 

poziom wynagrodzenia zasadniczego ulega podwyższeniu z kwoty 1100 zł do 1700 zł. 

Wytłumaczył, iż stąd właśnie propozycja zawarta w projekcie, aby przyjąć jednolitą i stałą 

kwotę wypłacanej diety w wysokości 700 zł dla sołtysa z Krościenka Wyżnego oraz 580 zł 

dla sołtysa z Pustyn. Zaznaczył, iż przyjęcie uchwały jest uzasadnione, bowiem propozycja 

zawarta w niniejszym projekcie zawiera minimalny wzrost w stosunku do stawek, jakie 

obecnie obowiązują na podstawie stawki wyliczanej procentowo. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 



 

 

8 

 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 229 /2017  

w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 
 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie zabytku 

wpisanego do rejestru zabytków. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, iż temat został zasygnalizowany na ostatniej sesji, na której odczytano wniosek 

księdza proboszcza o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie zabytku wpisanego do 

rejestru zabytków, obejmujące wykonanie prac konserwacji technicznej i estetycznej 

zabytkowego ołtarza z figurą Matki Boskiej z XIX - wiecznej Kaplicy Najświętszego Serca 

Jezusowego w Krościenku Wyżnym. Zaakcentował, że złożony wniosek spełnia wszystkie 

wymogi, jakie zostały określone w uchwale Rady normującej zasady postępowania  

o udzielenie i rozliczenie dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków. Zaznaczył, że wobec powyższego przygotowany projekt uchwały umożliwi 

udzielenie z budżetu Gminy Krościenko Wyżne dotacji w wysokości 8 tys. zł dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Św. Marcina w Krościenku Wyżnym na dofinansowanie 

powyższych prac, których wartość kosztorysowa opiewa na kwotę 60 tys. zł. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 
 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 230 /2017  

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie zabytku wpisanego do rejestru 

zabytków (uchwała w załączeniu). 
 

Ad. 11 

W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 
 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że: 

1) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 15 410,00 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 15 410,00 zł – dochody majątkowe, 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 15 41,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 100,00 zł – wydatki bieżące, 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące, 
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c) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 12 310,00 zł –

wydatki bieżące. 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 7 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 7 000,00 zł – wydatki majątkowe zadania 

„Przebudowa drogi gminnej nr 114909 ul. Grunwaldzka w km od 0+000 do 1+537 oraz 

od 1+555 do 1+ 665 wraz z odcinkową budową chodnika w miejscowości Krościenko 

Wyżne”, 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 7 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 7 000,00 zł – wydatki majątkowe  

na realizację zadania „Przebudowa dróg wewnętrznych przy ul. Księżej w Pustynach”. 

5) udziela się dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne: 

a) udziela się dotacji celowej w kwocie 8 000,00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej  

w Krościenku Wyżnym na dofinansowanie prac konserwatorskich obiektów 

zabytkowych /konserwacja techniczna i estetyczna zabytkowego ołtarza z figurą Matki 

Boskiej z XIX- wiecznej Kaplicy Najświętszego Serca Jezusowego w Krościenku 

Wyżnym/. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 
 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 231 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok  

(uchwała w załączeniu). 
 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych 

dla Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Rzeszowie. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział w Rzeszowie zwrócił się  

o przyjęcie uchwałą Rady Gminy wzoru deklaracji podatkowej opracowanej przez KOWR,  

a dotyczącej nieruchomości będących w zasobie Ośrodka. Poinformował, że określenie 

wzorów formularzy deklaracji podatkowych jest niezbędne do prawidłowego rozliczania 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości, bowiem wyliczenie podatku wymaga przyjęcia 

jednolitego wzoru druku dla wszystkich gmin, w których położone są grunty należące  

do zasobu KOWR. W związku z powyższym zaznaczył, iż podjęcie uchwały ze względu  

na zmianę nazwy podmiotu oraz usprawnienie wzajemnych rozliczeń podatkowych jest w 

pełni uzasadnione. 
 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXX/ 232 /2017  

w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych dla Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Rzeszowie (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, 

interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał uchwałę NR XXIV/2826/2017 z dnia  

21 listopada 2017 r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, które po 

wyjaśnieniach złożonych na posiedzeniu Kolegium Izby przez przedstawiciela Gminy 

Krościenko Wyżne stwierdza, że uchwała Nr XXIX/222/2017 Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 27 października 2017 r. w sprawie podatku od nieruchomości nie narusza 

prawa. W związku z czym umarza się postępowanie nadzorcze wszczęte uchwałą  

Nr XXIII/2663/2017 z dnia 7 listopada 2017 r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo skierowane do Rady Gminy 

dotyczące obniżenia opłat z tytułu zajęcie pasa drogowego celem umieszczenia urządzeń 

infrastruktury telekomunikacyjnej w postaci sieci światłowodowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał, że pismo to stanowi ponowienie sprawy 

rozpatrywanej na czerwcowej sesji Rady, kiedy to nie wyrażono zgody na obniżenie tych 

stawek. Wyjaśnił, że z przeprowadzonej rozmowy z przedstawicielem firmy wynika,  

iż planowana inwestycja obejmie swym zasięgiem teren gminy od strony Iskrzyni, jednak 

kwestia ta wymaga jeszcze uzgodnień z firmą, która świadczy już podobne usługi na terenie 

gminy. Zaakcentował, aby na obecnym etapie tj. planowania inwestycji powstrzymać się  

z decyzją rozstrzygającą te zagadnienia, bowiem złożony wniosek jest przedwczesny i będzie 

jeszcze czas, aby do niego powrócić i kwestie te przeanalizować. 

 

Kolejno Wójta Gminy – Jan Omachel poinformowała radnych, że w związku z pismem 

Prezesa Sądu Rejonowego w Krośnie o wyznaczenie podmiotów zobowiązanych do przyjęcia 

skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej, kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz 

pracy społecznie użytecznej, orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny wyznaczono Urząd 

Gminy jako podmiot zobligowany do przyjęcia skazanych. Objaśnił, że przedmiotowa 

informacja stanowi wykonanie obowiązku określonego w § 3 ust. 2 rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana 

kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna (pismo w załączeniu). 

 

Radny Edward Marszałek poruszył temat, jaki wraz z projektami uchwał został dołączony do 

zawiadomień o terminie sesji. Wytłumaczył, że chodzi o grafiki pomnika. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że dołączone materiały to 3 wersje koncepcji 

budowy pomnika z okazji 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości. W związku  

z tym poprosił o zgłaszanie uwag i sugestii odnośnie zaprezentowanych koncepcji, celem 

wypracowania wspólnego stanowiska. 
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Radny Edward Marszałek zaproponował koncepcję orła przedstawioną na 3 ilustracji. 

Jednocześnie zwrócił uwagę na tablicę upamiętniającą to wydarzenie tj. aby poświęcić  

ją ludziom, którzy walczyli o niepodległość. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopowiedział, że temat ten stanowił również przedmiot 

zainteresowania Komisji Budżetu i Finansów. Dopowiedział, że wstępnie członkowie Komisji 

przychylili się do 3 koncepcji. Zaznaczył, iż poruszono także zasadniczą sprawę związaną  

z lokalizacją tego pomnika. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnośnie tablicy poinformował, że dotychczas nie dyskutowano 

nad jej treścią. W związku z tym poprosił o pisemne zgłaszanie opinii, w tym propozycji 

treści zapisu tablicy stanowiącej element pomnika. Jednocześnie powiadomił, że na obecnym 

etapie chodzi o przygotowanie zarysu koncepcji, która w późniejszym okresie zostanie 

skonsultowana w szerszym gronie. 

 

Radny Edward Marszałek wspomniał też o sporym opracowaniu przygotowanym przez 

jednego z mieszkańców gminy dotyczącym tzw. lotnej kompanii zmobilizowanej  

z ochotników pochodzących z Krościenka Wyżnego. Nadmienił, że fragment tego 

opracowania, liczącego około 300 stron zostanie zamieszczony w najbliższym wydaniu 

gazety „Dębina”. Uzupełnił, że decyzją stowarzyszenia postanowiono zakupić 100 sztuk tej 

publikacji. Zaznaczył, że jest to godna uwagi pozycja obejmująca czasokres od I wojny 

światowej do 1920 roku. Jednocześnie radny docenił ogrom wykonanej pracy przez autora, 

którego dzieło, jak podkreślił powinno zostać ukazane mieszkańcom. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził zainteresowanie publikacją po stronie Urzędu 

Gminy. Zaznaczył, że tego rodzaju publikacje, stanowią część wpisującą się w szeroko 

rozumianą działalność promocyjną gminy, a zakup większej ilości egzemplarzy ograniczy 

koszty wydania nakładu. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.14 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XXX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


